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                                      P R O T O K Ó Ł   NR  LIV/23 

Sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 19 lipca 2023r. 

 

Sesja Rady Miejskiej Wąsosza odbyła się w Urzędzie Miejskim Wąsosza. Rozpoczęła się o 

godz. 10.00 i trwała do godz.11.47. Na początku sesji obecnych było 10 radnych. O godz. 

10.21 doszła radna E. Dąbek i od tej pory uczestniczyło w sesji 11 radnych. 

1.Otwarcie sesji. 

Wiesław Stolicki- Przewodniczący Rady rozpoczął obrady słowami – „Otwieram LIV sesję 

Rady Miejskiej Wąsosza.” Następnie radni zalogowali się na terminalach celem 

potwierdzenia listy obecności, po czym Przewodniczący stwierdził, że na sesji jest 10 

radnych, co stanowi kworum rady, a zatem rada może podejmować uchwały. 

Nieobecni: 

1. Renata Czaja 

2. Ewa Dąbek 

3. Ewa Golba 

4. Krzysztof Królikowski 

5. Andrzej Rapior 

Lista obecności radnych to zał. Nr 1 

Pan Przewodniczący powitał Pana Pawła Niedźwiedzia- Burmistrza Wąsosza, Panią 

Jadwigę Radzewicz- Skarbnika gminy, Kierowników Referatów Urzędu Miejskiego oraz 

państwa sołtysów i gości. 

Lista obecności gości zaproszonych to zał. Nr 2 

Lista obecności sołtysów wsi to zał. Nr 3 

Razem w sesji wzięło udział 31 osób. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

                                                                           Proponowany porządek obrad to zał. Nr 4 

Pan Przewodniczący stwierdził, że porządek obrad został wysłany radnym wcześniej. 

Następnie zwrócił się do radnych o ewentualne uwagi lub inne propozycje. Radni nie zgłosili 

innych propozycji. 

Przystąpiono do głosowania nad zatwierdzeniem porządku obrad LIV sesji. 

Protokół z głosowania to zał. Nr 5 

Głosowało 10 radnych. 

Rada Miejska Wąsosza przyjęła porządek obrad 10 głosami za (Biernacki W., 

Chorostkowski J., Aleksandrowicz E., Smektała A., Maślejak J., Ptak D., Skibniewski T., 

Stolicki W., Szyjka R., Zapór Z.) 0 „przeciw”, 0 „ wstrzymujących się” 

Porządek obrad LIV sesji:  

1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z LIII sesji RM Wąsosza. 
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4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Informacja Burmistrza z działalności między sesjami. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu „Honorowy Obywatel Gminy Wąsosz”  
7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia projektu „Regulaminu dostarczania wody i 

odprowadzania ścieków na terenie gminy Wąsosz” 
8. Podjęcie uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami 

komunalnymi z dochodów niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Rewitalizacji dla Gminy 
Wąsosz na lata 2023-2030. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów do rady sołeckiej wsi Zbaków Górny. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Zbaków Górny. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełnić projekt budżetu 

obywatelskiego gminy Wąsosz na 2024r. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Zespołu opiniującego kandydatów na ławników 

sądowych. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków 

Zespołu Interdyscyplinarnego. 
15. Podjęcie uchwały zmieniającej Regulamin wynagradzania nauczycieli. 
16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Wąsosz na 2023r. 
17. Informacje Przewodniczącego Rady. 

18. Wolne głosy i wnioski. 

19. Zamknięcie sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z LIII sesji Rady Miejskiej Wąsosza.  

Protokół LIII Sesji Rady Miejskiej Wąsosza odbytej w dniu 14 czerwca 2023r. był wyłożony 

do wglądu przed tą sesją. Do tego protokołu radni nie wnieśli uwag, wobec tego 

Przewodniczący poddał pod głosowanie Rady przyjęcie protokołu LIII/23 Sesji Rady. 

Protokół z głosowania to zał. Nr 6 

Głosowało 10 radnych. 

Rada Miejska Wąsosza przyjęła protokół LIII/23 10 głosami za (Biernacki W., 

Chorostkowski J., Aleksandrowicz E., Smektała A., Maślejak J., Ptak D., Skibniewski T., 

Stolicki W., Szyjka R., Zapór Z.) 0 „przeciw”, 0 „ wstrzymujących się” 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

Pan Tomasz Skibniewski – Wiceprzewodniczący Rady odczytał : 

„Urząd Miejski Wąsosza w odpowiedzi na interpelację pana Zbigniewa Zapora. Urząd 

Miejski w Wąsoszu w odpowiedzi na pana interpelację dotyczącą przebudowy części drogi 

oznaczonej numer działki 4 położonej w obrębie miejscowości Bełcz Mały na długości około 

pół kilometra informuje, że tutejszy Urząd złożył wniosek na przedmiotowe zamierzenie w 

ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg na 2024 rok .W przypadku pozytywnego 

rozpatrzenia wyżej wymienionego wniosku wykonanie zadania inwestycyjnego 

podlegającego na przebudowie drogi, nastąpi w następnym roku kalendarzowym. Z 

poważaniem  Burmistrz Wąsosza. 

I kolejna odpowiedź do pana Zbigniewa Zapora. Urząd Miejski Wąsosza w odpowiedzi na 

pana interpelację w sprawie przywrócenia linii autobusowej relacji Wąsosz- Góra o godz. 

7.00 i Góra- Wąsosz o godzinie 15.00  informujemy, że tutejszy Urząd wystąpił z zapytaniem 

w  przedmiotowej sprawie do Starosty Górowskiego jako podmiotu odpowiedzialnego za 
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utworzenie linii komunikacyjnej użyteczności publicznej w zakresie publicznego transportu 

zbiorowego na terenie Powiatu Górowskiego. O rozstrzygnięciu przedmiotowej sprawy 

zostanie pan poinformowany w formie pisemnej. Z poważaniem Burmistrz Wąsosza.  

Interpelacja pana Wiesława Stolickiego- Mieszkańcy wsi Płoski zwracają się z prośbą o 

pomoc finansową z budżetu Gminy dotyczącą remontu świetlicy w Płoskach, która obecnie 

nie może być wykorzystywana ze względu na jej zły stan techniczny wymagający 

kapitalnego remontu. Mieszkańcy nie są w stanie sami we własnym zakresie sprostać tym 

pracom, ponieważ wymagają one fachowców w różnych branżach. Mieszkańcy liczą na 

zrozumienie i pomoc Burmistrza w tej sprawie podpisano Wiesław Stolicki. 

 Dziękuję tyle interpelacji.” 

5.Informacja o działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

W okresie miedzy sesjami wydałem 15 Zarządzeń. Dnia 15 czerwca 2023r. po zasięgnięciu 

opinii Społecznej Komisji do spraw mieszkaniowych przydzieliłem z zasobu mieszkaniowego 

Gminy lokal nr 2 w Kamieniu Górowskim nr 36a. Kolejne Zarządzenie  dotyczyło 

wydzierżawienia w drodze bezprzetargowej na cele rolne  część działki 752 o pow. 0,0854 

ha położonej w Lubielu.(za budynkiem nr 40) Dnia 20 czerwca 2023r. ustaliłem  jednorazowe 

stypendium  Burmistrza w wysokości 700 zł za wyniki w nauce dla 70 uczniów w Gminie 

Wąsosz. Uroczyste wręczenie stypendiów odbyło się 22 czerwca 2023r. Zarządzenie z dnia 

21 czerwca b.r. dotyczyło ustalenia w dniu 10 sierpnia 2023r. o godz. 10.00 przetargu 

ustnego nieograniczonego na sprzedaż nieruchomości zabudowanej (dotychczasowej 

świetlicy wiejskiej)  w granicach działki nr 91 o pow. 0,0223 ha położonej w obrębie 

Chocieborowic. Cena wywoławcza oszacowana została na kwotę 116.000 zł, a wadium 

12.000 zł .Następne Zarządzenie to przeznaczenie do sprzedaży w trybie przetargowym 

samodzielnego lokalu mieszkalnego nr 4 położonego w budynku 5A w miejscowości Bełcz 

Górny (jeden pokój o pow. 16.90 m2) . Wykaz nieruchomości został wywieszony na okres 21 

dni na tablicy ogłoszeń Urzędu , Biuletynie Informacji Publicznej oraz w prasie o zasięgu 

obejmującym powiat górowski. Po tym okresie zostanie ustalony termin przetargu. Dnia 22 

czerwca 2023r. dokonałem zmiany budżetu gminy Wąsosz na 2023r. polegającej na 

przeniesieniu środków 10.300 zł  z rezerwy ogólnej na stypendia dla uczniów. Kolejnym 

Zarządzeniem  stwierdziłem wstąpienie w najem lokalu mieszkalnego w Wąsoszu pl. 

Wolności 13-14/9  osoby  stale zamieszkującej  w tym lokalu ze względu na śmierć w 

czerwcu 2023r.  głównej najemczyni. Zarządzeniem  z dnia 22 czerwca b.r. postanowiłem 

wydzierżawić w drodze bezprzetargowej działkę nr 419 o pow. 168 m2 w obrębie 

Wąsosza.(ul. Św. Jana Pawła II przy budynku nr 15. Dnia 05 lipca 2023r. postanowiłem 

przeznaczyć do sprzedaży :  

- w drodze bezprzetargowej nieruchomość  gruntową niezabudowaną nr działki 322/4 o pow. 

0,0150 ha położoną w obrębie miejscowości Ługi (nieruchomość  w sąsiedztwie zabudowy 

mieszkaniowej) na polepszenie warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej 

oznaczonej nr działki 53 o pow. 0,0841 ha.  Wartość nieruchomości oszacowana została na 

kwotę 5.000 zł 

- w trybie przetargowym nieruchomość gruntową niezabudowaną nr działki 255/2 o pow. 

0,351 ha położonej w obrębie  miejscowości Lubiel ( w sąsiedztwie pól uprawnych, nie 

posiada bezpośredniego dostępu do drogi publicznej, dojazd do działki tylko przez działki 

sąsiednie, nabywca we własnym zakresie jest zobowiązany zapewnić dostęp do drogi 

publicznej ) Wartość nieruchomości oszacowana została na kwotę 51.800 zł, a ostateczna 

cena zostanie ustalona po przetargu. 
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- samodzielny lokal mieszkalny nr 1 o pow. 65,55m2 położony w budynku nr 10 przy placu 

Wolności w Wąsoszu. Sprzedaż lokalu nastąpi z zachowaniem prawa pierwszeństwa 

nabycia przysługującego z mocy prawa najemcy tego lokalu. Wartość tego lokalu to 154.832 

zł 

Wykazy tych  nieruchomości zostały podane do wiadomości publicznej poprzez wywieszenie 

na okres 21 dni  na tablicy ogłoszeń  Urzędu Miejskiego , BIP i prasie o zasięgu powiatu 

górowskiego. Dnia 05 lipca 2023r. wydałem Zarządzenie w sprawie aktualizacji wykazu 

nieruchomości przeznaczonej do sprzedaży wobec zmiany powierzchni użytkowej działki  nr 

588/2 o pow. 0,2450 ha  obręb Czeladź Wielka(nieruchomość leśna niezabudowana 

porośnięta kilkudziesięcioletnim drzewostanem, posiada dostęp do drogi publicznej. Cena 

25.000 zł. Sprzedaż w trybie przetargu. Zarządzeniami z dnia 18 lipca 2023r. po 

zasięgnięciu opinii Społecznej Komisji do spraw mieszkaniowych  przydzieliłem:  

- lokal mieszkalny nr 50/4 w Czeladzi Wielkiej, 
- lokal mieszkalny Nr 16a/3 w Kowalowie, 
- lokal mieszkalny nr 32/5 w Chocieborowicach 
osobom spełniającym warunki wynikające z uchwały Rady w sprawie zasad wynajmowania 

lokali mieszkalnych z zasobu Gminy. 

Kolejne Zarządzenie dotyczyło sprzedaży w drodze bezprzetargowej samochodów 

strażackich wobec negatywnego wyniku przetargu z dnia 7 czerwca 2023r. postanowiłem 

sprzedać  na rzecz przedsiębiorcy z Sandomierza dwa pojazdy specjalne pożarnicze 

wycofane z użytkowania tj. Jelcz z 1987r. oraz Jelcz z 1980r. zgodnie z przedłożoną ofertą 

15.880 zł 

Dwa Zarządzenia w sprawie przeznaczenia do sprzedaży: 

- lokal mieszkalny nr 5 o pow. 11,60 m2  położony w budynku nr 35 przy ul. Św. Jana Pawła 

II. Wartość nieruchomości oszacowana została na 27.648 zł. Sprzedaż z zachowaniem 

prawa pierwszeństwa nabycia przez najemcę lokalu. 

- lokalu mieszkalnego nr 2  o pow. 29,90 m2 położonego w budynku nr 17 przy ul. Pocztowej 

w Wąsoszu. Wartość lokalu to 69.799 zł. Sprzedaż z zachowaniem prawa pierwszeństwa 

nabycia przez najemcę lokalu. Wykazy tych  nieruchomości będą podane do wiadomości 

publicznej poprzez wywieszenie na okres 21 dni  na tablicy ogłoszeń  Urzędu Miejskiego , 

BIP i prasie o zasięgu powiatu górowskiego. 

Informacja to zał. Nr 7 

Ponadto pan Burmistrz przedstawił dodatkowe informacje: „ Z takich rzeczy, które tutaj  w 

międzyczasie jeszcze w tym okresie między sesyjnym, chyba taką najważniejszą rzeczą jest 

podpisanie aktu notarialnego i utworzenie SIM-ów Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej 

gmina Wąsosz 7 lipca wraz ze Skarbem Państwa oraz 11 innymi gminami stworzyła Spółkę. 

Zawiązała się społeczna inicjatywa mieszkaniowa SIM CZN Zielona Dolina. Celem będzie 

budowa na terenie każdej z członkowskich gmin domów mieszkalnych, wielorodzinnych oraz 

ich eksploatacja na zasadach najmu na poczet objęcia 60.000 udziałów w spółce o łącznej 

wartości nominalnej 3 miliony złotych Gmina wniesie środki pieniężne, które otrzymaliśmy na 

ten cel z Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa. Działalność ogólnie tej Spółki 

będzie jest zbliżona do działalności deweloperskiej lub powstałych w latach 90 TBS- ów tych 

Towarzystw Budownictwa Społecznego. Różnica jest taka, że w przeciwieństwie do 

deweloperów SIM nie będzie zarabiał na swojej działalności i z założenia jest  to działalność 

non- profit. Z kolei w odróżnieniu od TBS- ów najemcy lokali w ramach SIM będą mogli w 

przyszłości uzyskać prawo własności mieszkania w razie wniesienia przez nich tak zwanego 
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wkładu partycypacyjnego. Z założenia wyklucza to, jakie te działalność społecznej inicjatywy 

mieszkaniowej wyklucza jakiekolwiek obciążenia finansowe  dla gminy, gdyż skonstruowany 

montaż finansowy zakłada, że źródłem finansowania inwestycji ma być bezzwrotne wsparcie 

samorządów z funduszu dopłat pokrywających 35% inwestycji, kolejne od 10 do 30% 

udziału tak zwanego wkładu partycypacyjnego wniesionego przez lokatorów i 35 do 55% 

preferencyjnego kredytu udzielonego z programu społecznego przez BGK i kredyt będzie 

spłacany przez SIM z wpływów z płatności czynszowych. Dużą zaletą tej inicjatywy 

mieszkaniowej jest to, że budowane w ramach mieszkania dedykowane są przede 

wszystkim dla osób, które nie posiadają zdolności kredytowej, aby zakupić lub wynajmować 

lokal na zasadach rynkowych, ale jednocześnie wystarczająco wysokich, by co miesiąc 

płacić czynsz w SIM z  tego względu SIM jest atrakcyjną formą pozyskania mieszkania przez 

osoby, które nie chcą lub nie mogą związać się wieloletnim obciążeniem z kredytem 

hipotecznym. Jeżeli chodzi o czynsze, to kwota czynszów SIM nie może przekraczać 4% 

wartości odtworzeniowej lokalu. Maksymalne kwoty za metr kwadratowy to musi, te kwoty 

ustalają wspólnie gminy, które będą, które są w tej spółce. Maksymalnie nie powinna 

przekraczać 21,70  zł za metr kwadratowy, ale tu z tych wcześniejszych rozmów z 

samorządami wynika, że to będzie sporo, sporo mniej. Mamy przygotowaną pod ten cel 

nieruchomość na ulicy Polne w Wąsoszu. To jest tam, gdzie kiedyś miał być jak wszyscy 

mówią przedszkole, ale to było już tyle lat temu, że jeszcze pewnie ja do tego przedszkola 

mógłbym chodzić, ale tam są takie stare fundamenty, gdzie to przedszkole miało powstać. 

Ta nieruchomość jest przygotowana. To jest prawie pół hektarowa i myślę, że tutaj 

właściwości tej nieruchomości, a  także lokalizacja i przygotowane dokumenty, tam jest 

decyzja celu publicznego już na budowę tych bloków daje duże szanse na to, że  gmina 

Wąsosz myślę, że może być jedną z pierwszych gmin w całej spółce, bo mamy bardzo 

mocno zaawansowane przygotowanie tej nieruchomości gdzie ta działalność już widoczna 

przez spółkę, czyli budowa mogła by się rozpocząć i to jest wydaje mi się taki dobry przykład 

współpracy z innymi samorządami. 11 samorządów nie tylko z województwa dolnośląskiego, 

bo tam jest jeszcze samorząd Szlichtyngowej chyba i ze Sławy z tego co pamiętam, także 

jest jeszcze województwo lubuskie. Mam nadzieję, że to pójdzie w dobrym kierunku, i że te 

mieszkania u nas powstaną.  

Spotkałem się także z przedstawicielami Nadleśnictwa z Góry Śląskiej w sprawie 

zagospodarowania działek leśnych górki halinowskiej i strzelnicy. O tym już mówiłem 

wcześniej, że  będziemy się spotykali. Jest plan, żeby czy wspólnie z Nadleśnictwem czy z 

pozyskanych środków tą górkę halinowską w jakiś sposób zagospodarować. Budowa wieży 

widokowej na pewno wchodzi w grę w tym miejscu droga dojazdowa też Nadleśnictwo tu nie 

widzi problemu, żeby zrobić dobry dojazd do tego miejsca. Także to myślę, że będzie jedna 

z atrakcyjniejszych miejsc. Jeżeli ta wieża by powstała tutaj, w gminie, no i wznowienie 

działalności strzelnicy tutaj raczej będziemy się skupiali na tym, żeby lasy nie jako wynajęły 

stowarzyszeniu czy komuś, kto jest zainteresowanym działalnością taką właśnie, żeby taką 

strzelnicę prowadzić prace tam takie typu wycięcie, przygotowanie terenu już będą 

realizowane w najbliższym czasie przez Nadleśnictwo, żeby oczyścić, żeby zobaczyć w 

ogóle tą strzelnicę. Bo teraz trudno ją dostrzec, jak ktoś nie wie, w którym miejscu jest  

przejeżdżając , a  miejsce jest chyba idealne do tego, żeby to tam funkcjonowało. 

To może jeszcze sprawy, które tutaj przez poszczególne referaty są prowadzone. W 

Referacie Rolnictwa i Gospodarki Gruntami o inicjatywie mieszkaniowej utworzonej 

mówiłem, o sprzedaży lokali też, odnośnie akcyzy od  dnia 1 sierpnia do 31 sierpnia każdy 

rolnik, który chce odzyskać w drugim naborze wniosków część kosztów zakupu oleju 

napędowego wykorzystywanego do produkcji rolnej powinien zgromadzić faktury VAT 

dokumentujące  W drugim terminie składania wniosków stawka zwrotu podatku wynosi 2 zł 

za litr, dla małych i mikro średnich przedsiębiorstw, natomiast dla dużych 1,56 za litr. Ważna 
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informacja jest taka, że rolnicy, którzy wykorzystali już całoroczny limit zwrotu podatku 

akcyzowego, którzy nie posiadają dodatkowych zwierząt, nie mogą ubiegać się o 

zwiększenie rocznego limitu. Ta informacja oczywiście w pokoju numer 6 w Referacie 

Rolnictwa. Jeżeli chodzi o suszę w 2023 roku w dalszym ciągu rolników ubiegających się o 

protokół oszacowania strat spowodowanych przez suszę obowiązuje aplikacja suszowa. 

Według informacji, którą mamy od Ministerstwa, dostępna ona będzie pod koniec lipca. 

Istnieje również możliwość powołania komisji gminnej do szacowania strat i powołanie takiej 

komisji nie zwalnia rolnika od obowiązku sporządzenia protokołu przez aplikację. Komisja 

Gminna sporządza jedynie tylko raport a  także w sumie tutaj aplikacja będzie takim 

czynnikiem decydującym o tym, czy te środki zostaną przyznane, jeżeli będą jakiekolwiek 

odszkodowania za suszę. Tutaj w naszym Referacie Rolnictwa o tych rzeczach można się 

dowiedzieć. 

Wynajem świetlic w czerwcu: Czeladź Wielka- jedna, Kowalowa- jedna Wodniki -2,  

wynajęcia Pobiel- jedno ,Wrząca Śląska- jedno wynajęcie i Zbaków Dolny jedno wynajęcie.  

Na obrady sesji przybyła radna Ewa Dąbek 10.21 . Od tej pory w sesji uczestniczy 11 

radnych 

Jeżeli chodzi o wnioski o dofinansowanie złożone przez Urząd Miejski Wąsosza złożyliśmy 

wniosek o przyznanie pomocy finansowej na Odnowę wsi dolnośląskiej. Tutaj w piątek 

podpisujemy umowę już na Kamień Górowski, także to już się materializuje. Wykonawca jest 

wyłoniony i myślę, że prace lada moment się zaczną. Remont budynku tej świetlicy to jest 

104.242,84 zł. Zgodnie z ofertą przyznano dofinansowanie 40.000 zł. Ta umowa już jest 

podpisana na dofinansowanie. "Czyste powietrze" złożyli mieszkańcy 38 wniosków, zawarto 

25 umów i wypłacono dotacje prawie 180.000 zł i można korzystać dalej z naszego punktu 

konsultacyjno- informacyjnego w zakresie dofinansowań z programu "Czyste powietrze". 

Jeżeli chodzi o Orlika w pierwszym przetargu została wyłoniona firma. Nie wiem, czy to już 

chyba ostatnia nawet mówiłem odstąpiła od podpisania umowy w tej chwili jeszcze że tak 

powiem, precyzujemy zapisy specyfikacji i lada moment będzie ogłoszony kolejny przetarg. 

Myślę że, że przyszły na początku przyszłego tygodnia ten przetarg znowu zostanie 

ogłoszony. Zakończył się nabór na uzyskanie ze środków Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska usuwanie wyrobów zawierających azbest 2023 roku. Mieszkańcy 

złożyli wnioski o demontaż na 75 prawie ton na kwotę 52.416 zł, dofinansowanie 36.691,20 

zł. Zakończone zostało postępowanie w ramach zapytania ofertowego w celu wyłonienia 

wykonawcy zadania. Będziemy jeszcze musieli trochę dołożyć, ale będziemy oczywiście to 

zadanie realizować. Ogłoszony jest przetarg na projekt Budżetu Obywatelskiego "Dziecięcy 

raj" plac zabaw przy ulicy Nowej na doposażenie tego placu i w dniu wczorajszym ten 

przetarg został ogłoszony. Także czekamy na oferty i zapraszamy firmy do składania ofert na 

dostawienie zabawek, ogrodzenie placu, toaleta i oświetlenie. Także to są takie rzeczy, które 

spowodują, że ten plac tam na pewno dużo zyska. Rowerowy zaułek- złożyliśmy wniosek o 

płatność 137.000. Całkowita wartość inwestycji 645,62 zł. Składaliśmy też wniosek na 

konkurs azbest 2023. Aktualizacja inwentaryzacji wyrobów zawierających azbest. Koszt 

zadania 17.958 zł, w tym 13 .800 zł dofinansowania. I złożyliśmy wniosek, wniosek otrzymał 

w Ministerstwie Rozwoju Technologii opinie pozytywną. Podpisaliśmy porozumienie z 

Ministerstwem na dofinansowanie i została wyłoniona firma Adam Nowicki, z którą została 

podpisana umowa na przeprowadzenie aktualizacji inwentaryzacji wyrobów zawierających 

azbest na terenie gminy Wąsosz. Planowany termin realizacji zadania praktycznie już trwa. 

Lipiec, sierpień, wrzesień, powinniśmy mieć pełną informację o azbeście na terenie naszej 

gminy i te osoby, które będą chodziły i sprawdzały ten azbest, będą miały nasze 

upoważnienie także, jeżeli nie będą miały tego upoważnienia osoby, a się zgłaszały, że chcą 

inwentaryzować lub cokolwiek robić inaczej. Zawsze wszystkie rzeczy, które dzieją się na 
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terenie gminy, te osoby, które przez Urząd mają podpisane umowy z Urzędem posiadają 

stosowne upoważnienia tutaj od nas także, jeżeli ktoś do państwa przychodzi i mówi działa 

na zlecenie gminy, upoważnienia nie ma, to znaczy, że nie działa na zlecenie gminy. 

Wykorzystanie funduszu sołeckiego 195.000 przy założeniu 629.000 także myślę, że tutaj 

jest sporo rzeczy teraz, które się materializuje, i rozstrzygają się przetargi, i zapytania. Także 

ta kwota podejrzewam, że już na kolejnej sesji się dosyć mocno zmieni. Przydomowe, 

oczyszczalnie ścieków. 5 wniosków zostało złożonych na łączną kwotę 20.000 zł. Jak już 

państwo pewnie wiecie, rozstrzygnięto Rządowy Program Odbudowy Zabytków z wniosków 

złożonych przez gminę. Składaliśmy wnioski na 2 kościoły w Wąsoszu i kościół w Sądowelu, 

Pałac we Wrzącej Śląskiej oraz kościół w Sułowie Wielkim i Ługach. Z tych złożonych 

wszystkich wniosków nie wiem czy Komisja czy no w każdym razie pozytywnie 

zaakceptowano 2 wnioski, czyli remont kościoła w Sułowie Wielkim tam kwota dotacji jest 

441.000 i remont kościoła w Ługach 539.000. Inwestycja modernizacja infrastruktury 

drogowej w gminie Wąsosz trwa. Część dróg już jest praktycznie skończonych, część jest 

prawie skończonych, a część dopiero się zaczęło budować. Głównie chodzi tutaj o 

Cieszkowice, także jest trochę utrudnień, ale myślę, że to jest akceptowalne i myślę, że 

będzie się jeździło na pewno wygodniej. Trwające postępowania na naszej platformie 

zakupowej to jest przebudowa przyłącza instalacji wewnętrznej amfiteatru w Wąsoszu i z 

"Polskiego Ładu" w tej chwili realizujemy 2 zadania jeszcze Chocieborowice świetlica i 

budynek stary Dom Kultury. Tutaj firma WIL-BUD Hubert Kowalski realizuje to zadanie, 

realizuje albo i nie. Na ostatniej radzie budowy już wystąpiliśmy do wykonawcy, żeby 

zagęścił ruch tak powiem kolokwialnie bo od jakiegoś czasu tutaj nie za wiele się działo, a 

jest co prawda tutaj w budynku zrobione odcięcie wilgoci w starym Domu Kultury. Z tego co 

wiemy, jest zgoda Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad na zmianę organizacji 

ruchu i pozwolenie zajęcia pasa drogowego. Także myślę, że lada moment te prace powinny 

się wreszcie zacząć w tempie takim jakie jest wymagane. Termin jest do 30 listopada, więc 

tutaj za wielkiego pola manewru nie mamy, ale mobilizujemy cały czas wykonawcę, żeby 

skończył te zadania bo to wygląda jak wygląda. Rozmawiałem też nie ma tutaj pana 

Andrzeja Rapiora, ale to pan radny Rapior wpływa głównie i cały czas ze mną rozmawia 

przede wszystkim i jeszcze chyba radny Tomasz Skibniewski koszenie rzek, kiedy i kiedy i 

kiedy? Ja też wydzwaniam do Wód Polskich nawet ostatnio dzwoniłem chyba wczoraj, albo i 

przedwczoraj. Jest informacja taka, że po 15 sierpnia rzeka Barycz na pewno  bo w tej chwili 

już są po otwarciu ofert, po rozstrzygnięciu przetargu. Rozstrzygają przetarg, zapoznają się 

z ofertami już 1,5 miesiąca. Także myślę, że lada moment skończą się zapoznawać. 

Formalnie koszenie może odbywać się od 15 sierpnia i mam zapewnienie tutaj kierownika 

tego naszego rejonu z Trzebnicy, że zaczną po prostu od Wąsosza, także można liczyć, że 

w sierpniu tutaj to będzie wreszcie zrobione i wykoszone. Z rzeczy, które jeszcze tutaj będą 

się na terenie naszej gminy działy to na pewno taką główną imprezą będą to Dni Wąsosza. 

W najbliższy weekend 22 i 23 lipca, program znany nie będę czytał ,plakatów jest sporo, 

także myślę, że każdy wie na imprezę oczywiście serdecznie zapraszam. W międzyczasie 

jeszcze dzisiaj mamy uchwałę o nadaniu honorowego tytułu Honorowego Obywatela Gminy 

Wąsosz panu Mieczysławowi Hryniewiczowi. 21 lipca w naszym kinie jest  przegląd takich 

filmów z Panem Mieczysławem Hryniewiczem wstęp jest bezpłatny trzeba tylko zapisać się 

w Domu Kultury w Zespole Placówek Kultury i od godziny 16:15 do praktycznie 21.00  będą 

to 3 firmy "Zapis zbrodni", jeden z odcinków "Zmiennicy" i "Opadły liście z drzew", także na 

to też serdecznie zapraszam do kina, szczególnie tych, którzy jeszcze nie byli. Jeżeli chodzi 

o "Orlen super race, to jest impreza, która jest na naszej żwirowni corocznie odbywana. W 

tym roku jest to impreza jednodniowa też 22 lipca się odbędzie od godzin rannych 

praktycznie do godziny 17.00 po tym oczywiście Dni Wąsosza, także w imieniu 

organizatorów też zapraszam na tą imprezę. To chyba wszystko. Dziękuję bardzo.” 
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Dyskusja: 

Pan Andrzej Mazur – mieszkaniec gminy - „Dziękuję bardzo, Panie przewodniczący, 

przepraszam za spóźnienie, mieliśmy nagłe zatrzymanie krążenia, akurat udało się uratować 

mieszkańca gminy Wąsosz. Zrobiłem dzisiaj bardzo dobry uczynek, jestem dumny. Myślę, 

że nie przejdzie mi to do końca miesiąca. Szanowny panie Burmistrzu, nie byłem od 

początku, więc nie wiem, czy był pan łaskaw wspomnieć coś na temat decyzji 

administracyjnej.” 

Pan Burmistrz odpowiedział – nie mówiłem.  

Pan Andrzej Mazur – mieszkaniec gminy –„Szanowni Państwo, no mamy sytuację w pracy 

Urzędu taką, że niektórzy z was samorządowców i pracowników Urzędu mają obowiązek 

corocznego składania oświadczeń majątkowych. Mnie generalnie nie interesuje niczyje 

prywatne życie, ale jeżeli mamy do czynienia z osobą, która pełni bardzo ważną funkcję w 

Urzędzie, chodzi mi tutaj konkretnie o Sekretarza Gminy, który jakby z definicji powinien 

dbać o praworządność w Urzędzie. Tak. Czyli to jest osoba taka, która powinna, ma 

pilnować kolokwialnie rzecz ujmując Burmistrza, żeby przestrzegać prawa, tak. Okazuje się, 

że nasz Sekretarz wydawał decyzję administracyjne na rzecz podmiotu, z którym ma 

ewidentne powiązania, więc pytanie moje brzmi, co pan Burmistrz w związku z tym zrobił?” 

Pan Burmistrz – „Tak rzeczywiście miało to miejsce. Zresztą pan Sekretarz złożył stosowne 

wyjaśnienie na moje zapytanie również zwrócił się o to, żeby wznowić te postępowania, 

które decyzje podpisał. To zostało zresztą zrobione co tu potwierdzą osoby z sołectw 

niezwłocznie zostały wznowione postępowanie. Pan Sekretarz w tej chwili jest na urlopie, 

więc trudno mi cokolwiek powiedzieć. Jeszcze na pewno będę rozmawiał i na pewno tutaj 

będziemy tą sprawę jeszcze analizowali. Ona jest w trakcie analizy.” 

Pan Andrzej Mazur – mieszkaniec gminy –„Pozwolę sobie przytoczyć tutaj mam taką ściągę, 

pozwolę sobie przytoczyć tutaj artykuł. 30 ustawy o pracownikach samorządowych i ten 

artykuł mówi nam, że jest zakaz wykonywania zajęć sprzecznych z obowiązkami 

ustawowymi. Pracownik samorządowy zatrudniony na stanowisku urzędniczym, w tym 

kierowniczym stanowisku urzędniczym, nie może wykonywać zajęć pozostających w 

sprzeczności lub związanych z zajęciami, które wykonuje w ramach obowiązków 

służbowych wywołujących uzasadnione podejrzenie o stronniczość lub interesowność oraz 

zajęć sprzecznych z obowiązkami wynikającymi z ustawy. Czyli rozumiem, że takie 

przesłanki miały miejsce? „ 

Pan Burmistrz – „To zostało wszczęte oczywiście na podstawie tego, co napisał pan 

Sekretarz. On sam zauważył, że zachodzi konflikt i na podstawie tej wszcząłem nowe 

postępowania, to znaczy Postanowieniem wznowiłem postępowanie. Ta decyzja, która była 

ostateczna, bo ona chyba nawet była ostateczna już, została wzruszona i procedura idzie 

oczywiście od pewnego momentu nie od samego początku. „ 

Pan Andrzej Mazur – mieszkaniec gminy –„Czyli w związku z tym mam kolejne pytanie, co w 

takim razie z punktem 2 przywołanej ustawy. W przypadku stwierdzenia naruszenia przez 

pracownika samorządowego któregokolwiek z zakazów, o których mowa w ustępie 1 

niezwłocznie rozwiązuje się z nim bez wypowiedzenia stosunek pracy w trybie artykułu 52 § 

2 i 3 kodeksu pracy lub odwołuje się go ze stanowiska. Więc dlaczego to się nie zadziało? 

Proszę mi wytłumaczyć.  

Pan Burmistrz - Pan Sekretarz jest na urlopie. Ja wcześniej byłem także nasze urlopy 

praktycznie się nałożyły i wie pan wróci Sekretarz z urlopu, będziemy rozmawiali, ja 

rozmawiam z radcą w tej chwili na ten temat i też jednoznacznie nie chcę odpowiadać. 
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Wiesław Stolicki – Przewodniczący Rady - Pytania nie są na temat informacji. 

Pan Andrzej Mazur – mieszkaniec gminy –„Panie Przewodniczący, mówimy o tym, co pan 

burmistrz zrobił i czego nie zrobił. Panie przewodniczący z całym szacunkiem mówimy o 

tym, co pan Burmistrz zrobił w okresie międzysesyjnym i mówimy o tym, czego nie zrobił, a 

mógł zrobić prawda? Więc ja uważam, że jak najbardziej .  

Wiesław Stolicki – Przewodniczący Rady -  Padło, że pan Burmistrz był na urlopie i 

Sekretarz też jest na urlopie, a pan wychodzi poza temat. 

 Pan Andrzej Mazur – mieszkaniec gminy - Do pana za chwilę mam pytanie. Nie, nie 

wychodzę poza temat. Mówimy o działalności pana Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

Mówimy o tym, co zrobił, czego nie zrobił, a co zrobić powinien w mojej ocenie tak. Panie 

Burmistrzu, kolejne pytanie w związku z tym, że Sekretarz Gminy był zatrudniony na 

podstawie umowy o pracę i osiągnął dochód w związku z tą pracą, którą wykonywał na 

rzecz podmiotu wiadomego proszę mi powiedzieć, czy pan Sekretarz zwracał się do pana o 

pozwolenie czy pytał w ogóle, czy może coś takiego zrobić? Czy pan wyraził na to zgodę? 

Pan Burmistrz - Ja powiem szczerze, że sobie nie przypominam takiej sytuacji, ale teraz też 

definitywnie nie powiem, bo nie pamiętam, ten czas jest, ale pewnie bym pamiętał nie 

przypominam sobie. 

Pan Andrzej Mazur – mieszkaniec gminy -  Rozumiem, w takim razie proszę mi powiedzieć 

teraz tak, czy te decyzje administracyjne, które zostały już podjęte tak i te prawomocne 

decyzje, które zostały już podjęte one zostały unieważnione. To rozumiem, że pracownicy 

Urzędu zrobili to za darmo. My nie ponieśliśmy jako gmina żadnych kosztów w związku z 

tym, że ktoś się napracował przy tym i teraz będzie musiał pracować po raz kolejny. My nie 

ponosimy żadnych kosztów. Rozumiem tak, to jest jakby za darmo.  

Pan Burmistrz - To znaczy nie rozumiem.  

Pan Andrzej Mazur – mieszkaniec gminy - No to postępowanie całe to postępowanie trwało 

tak, pracownicy dostali wynagrodzenia za to, że pracowali przy tym to zostało unieważnione. 

Czyli ta praca poszła jak krew w piach? tak .No i teraz mamy sytuację, kiedy trzeba po raz 

kolejny tą procedurę.   

Pan Burmistrz - To jest kwestia cofnięcia się do uzgodnień i wysłania ich ponownie, tak.  

Pan Andrzej Mazur –mieszkaniec gminy-  Czyli generalnie nic nas to nie kosztuje?,  

Pan Burmistrz - No kosztuje nas tyle że musimy to wysłać część idziemy EPUAP-em, więc 

nic nas nie kosztuje wysłanie a część pewnie pocztą więc kosztują znaczki. 

 Pan Andrzej Mazur – mieszkaniec gminy - Czyli mamy tutaj wszyscy rozumieć, że 

urzędnicy, pracownicy urzędu pracują tutaj pro bono i nie ponosimy w związku z tym że 

robią drugi raz tą samą robotę nie ponosimy żadnych kosztów. 

 Pan Burmistrz - No ale często jest tak, że są sytuacje, w których urzędnicy robią drugi razy 

to samo ze względu na zauważone błędy, czy tam to nie jest tam jakiś incydentalny 

wypadek. Nieraz się coś poprawia, nieraz na przykład jest błąd w dokumentacji, trzeba 

jechać jeszcze raz do projektanta, żeby to też wiadomo, że oczywiście, że to są jakieś 

koszty funkcjonowania Urzędu, tak zgadza się. 

Pan Andrzej Mazur – mieszkaniec gminy -No właśnie więc, Szanowni Państwo w mojej 

ocenie doszło tutaj do złamania prawa myślę, że Rada Gminy ma coś takiego jak Komisje 

Rewizyjną, tak, ja widzę tutaj co najmniej kilka inteligentnych radnych, którzy których 
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postawą jestem troszeczkę zdziwiony, że w ogóle nie zajęli się tym tematem, bo temat w 

mojej ocenie jest bardzo poważny. Tutaj zachodzi ewidentny konflikt interesów. Więc 

wymagałbym, Szanowni Państwo od was, skoro pan Burmistrz tego nie zrobił, to 

wymagałbym od was podjęcia działań, żeby sprawę wyjaśnić. Szanowni Państwo, my za to 

wszyscy płacimy, to ja płacę, to pan płaci, to pani płaci, pani też płaci.  

Wiesław Stolicki – Przewodniczący Rady -  Pozwoli pan, że ja poproszę o radę tutaj pani 

mecenas zaraz włączymy ją tu na głośno mówiący i ona panu wytłumaczy, 

Pan Andrzej Mazur – mieszkaniec gminy -Ale ja nie potrzebuję, to ja nie potrzebuję tego, 

żeby pani tłumaczyła, bo ja wszystko wiem .  

Wiesław Stolicki – Przewodniczący Rady -  To, co pan potrzebuje ?   

Pan Andrzej Mazur – mieszkaniec gminy - Ja potrzebuję, ja potrzebuję, żeby Urząd, na który 

ja się składam, na który my się wszyscy składamy, żeby działał prawidłowo. Czy ktoś 

rozwieje moje wątpliwości, bo ja mogę podejrzewać, że tutaj działa jakiś układ? Nie wiem 

czy działa, ja chciałbym, żeby ktoś rozwiał moje wątpliwości w mojej ocenie. 

Wiesław Stolicki – Przewodniczący Rady -  Poprosimy mecenas.  

Pan Andrzej Mazur – mieszkaniec gminy -Pani mecenas nie rozwieje moich  wątpliwości ja 

uważam. Panie przewodniczący, czy pan mi pozwoli skończyć?  

Wiesław Stolicki – Przewodniczący Rady -  No ja to widzę, że pan nie kończy, tylko pan 

zaczyna od nowa.  

Pan Andrzej Mazur – mieszkaniec gminy -Nie, ja nie zaczynam, mówimy o działalności 

Burmistrza w okresie międzysesyjnym mówimy o tym, co zrobił i czego nie zrobił i co w 

mojej ocenie zrobić powinien. 

 Czy ja mogę kontynuować? No i proszę bardzo. 

Pan Andrzej Mazur – mieszkaniec gminy - Ja odnoszę wrażenie, że pan nie rozumie co się 

wokół pana dzieje ja przed chwilą przytoczyłem. 

Wiesław Stolicki – Przewodniczący Rady -  Nie przeczę, ale ja widzę co się dzieje, a po 

drugie jeżeli ja pana proszę, że pani mecenas wyjaśni panu tą sprawę, to pan nie chce tego 

wyjaśnienia to pan dalej chce toczyć swoją batalię.  

Pan Andrzej Mazur – mieszkaniec gminy - Panie Przewodniczący pani mecenas doskonale 

wie, że od 4 lat statuty sołectw i statut gminy Wąsosz jest niezgodny z ustawą samorządach 

terytorialnych i nic z tym nie robi więc tutaj opinia pani tej akurat pani prawnik nie bardzo 

mnie przekona. Ja mam opinie prawne prawników, którzy mówią jednoznacznie, że to, co 

powiedziałem wcześniej, wynika wprost z ustawy i Pan Sekretarz powinien zostać zwolniony 

z pracy za to, co zrobił i sprawa jest prosta. Ja teraz wymagam od was Szanowni Państwo, 

ja nie wiem kto to zrobi, ale ktoś z was to powinien zrobić. Tutaj sprawą nie powinno się 

zajmować prokuratura, tylko CBA. Bo tutaj zachodzi podejrzenie korupcji. Ja nie rozumiem, 

czego wy nie rozumiecie. Dla mnie sprawa jest prosta. Jeżeli ktoś wydaje decyzje 

administracyjne, nagle się okazuje, że jest z kimś powiązany. No to na co my czekamy, 

czekamy na co? Że ktoś nie zauważy, no nie ma takiej możliwości, żeby ktoś nie zauważył. 

No państwo nie zauważyli, ja zauważyłem. 

Pan Burmistrz – Przepraszam, uważam, że ja też zauważyłem, wszczynając nowe 

postępowanie i występując do pracowników po analizie wszystkich, którzy są zatrudnieni, 

notabene poza Urzędem, też o wyjaśnienie i o określenie swoich powiązań, czy tam zakresu 
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wykonywanej działalności. Nie chcę też wszystkich dokumentów, które, bo nawet nie wiem, 

czy mogę na tym etapie powiedzieć, jakie są jeszcze ustalenia, ale też czekamy na pewne 

opinie prawne, które rozwieją wątpliwości. Także nie można powiedzieć, że żadnej 

czynności nie zostały, bo zostało przynajmniej kilka czynności wykonanych między innymi 

wyjaśnienia od pracowników. Uchylenie decyzji, wszczęcie nowej decyzji. No teraz czekamy 

na powrót osoby, o której tu mówimy. Nie chciałbym też mówić tak, wie pan, nie ma tej 

osoby, może część pytań można było skierować tak i myślę, że tej sprawy nikt nie zamiecie 

pod dywan. Widać, że ja jej nawet zamiatać nie chciałem uchylając te decyzje, też bym mógł 

udawać, że ich nie widziałem i po prostu dalej to puszczać ale w związku z analizą tego, co 

też i pan tutaj zauważył te decyzje, że tak powiem, są wzruszone. 

Pan Andrzej Mazur – mieszkaniec gminy - Więc ja tutaj tylko jakby na koniec chciałbym 

zaapelować do Was, Szanowni Państwo, po raz kolejny, żebyście zaczęli w końcu 

wykonywać swój mandat, zostaliście powołani tutaj po coś, nie dla siebie, tylko dla nas. 

Więc róbcie swoją robotę. Ja bym wymagał od was rzetelności w swoim działaniu, więc tak 

jak powiedziałem macie coś takiego jak Komisje Rewizyjną. Trzeba to sprawdzić, trzeba to 

zbadać i wystosować odpowiednie zawiadomienie, a to niech już organy się tym zajmą. Czy 

tutaj doszło do popełnienia przestępstwa, czy nie doszło i tyle, ale zrobić coś trzeba nie 

można udawać, że się nic nie stało, bo się stało. 

Wiesław Stolicki – Przewodniczący Rady -  Skończył pan już? 

Pan Andrzej Mazur – mieszkaniec gminy - Nie panie przewodniczący, teraz skończyłem 

bardzo dziękuję. 

Wiesław Stolicki – Przewodniczący Rady -   Dziękuję bardzo za tak szeroką odpowiedź, 

wypowiedź i w ogóle. To znaczy nie oczekuje pan od pani mecenas wyjaśnień?.  

Pan Andrzej Mazur – mieszkaniec gminy - Nie. 

Wiesław Stolicki – Przewodniczący Rady -   To, dziękuję panu bardzo. Czy jeszcze radni 

mają jakieś pytania do informacji przedstawionych przez Burmistrza? Nie? To dziękuję.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu Honorowy Obywatel Gminy Wąsosz.  

Projekt uchwały przedstawił Paweł Niedźwiedź – Burmistrz Wąsosza -  Szanowni Państwo, 

podjąłem inicjatywę, aby zgodnie z przysługującym mi też prawem i mogę wnioskować o 

nadanie honorowego tytułu Honorowego Obywatela Gminy Wąsosz i w mojej ocenie taką 

osobą na pewno jest pan Mieczysław Hryniewicz, który na ten tytuł zasługuje. Jeszcze 

wracając do samej uchwały Rada Miejska Wąsosza może taką uchwałę podjąć raz w ciągu 

kadencji. Taki właśnie regulamin i  uchwała w sprawie ustanowienia tych tytułów została 

podjęta w 2015 roku i od tamtego czasu takiej uchwały jeszcze nie było. Pan Mieczysław 

Hryniewicz jest, myślę, że dosyć znanym aktorem, jeżeli chodzi przynajmniej o scenę tutaj 

naszą Polską. Jest aktorem filmowym, jest aktorem teatralnym, jest osobą, która jest ogólnie 

rozpoznawalna, a która te więzi z Wąsoszem jeżeli jest taka okazja i jeżeli tylko jest taka 

możliwość, zawsze podkreśla. Jest to osoba, która tutaj u nas w Wąsoszu bywa. Można go 

spotkać nie tylko na spotkaniach, które są organizowane przez nasze instytucje, ale też tutaj 

przyjeżdża do rodziny, ponieważ tą rodzinę tutaj w Wąsoszu ma. Pan Mieczysław 

Hryniewicz urodził się tutaj u nas w Wąsoszu wyraził zgodę na to, żeby ten tytuł 

Honorowego Obywatela Gminy otrzymać czy tam przyjąć . I jeżeli ta uchwała zostanie 

podjęta, to podczas Dni Wąsosza w uroczysty sposób ten tytuł Honorowego Obywatela 

Gminy Wąsosz panu Mieczysławowi Hryniewiczowi wręczy pan Przewodniczący Rady 

Miejskiej Wąsosza, bo to Przewodniczący nie Burmistrz wręcza taki tytuł . Ja tylko jestem 

wnioskodawcą tej uchwały i bardzo proszę państwa o podjęcie tej uchwały i wszyscy 
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spotkajmy się 22 lipca na wręczeniu tego tytułu, jeżeli będzie taka oczywiście wola Rady. 

Dziękuję bardzo. 

 

Opinia Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Opieki Społecznej była pozytywna. 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie rady. 

Protokół z głosowania to zał. Nr 8 

Głosowało 11 radnych. 

Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę Nr LIV/398/23 w sprawie nadania tytułu 

Honorowy Obywatel Gminy Wąsosz -  9 głosami za (Biernacki W., Dąbek E.,., Smektała 

A., Maślejak J., Ptak D., Skibniewski T., Stolicki W., Szyjka R., Zapór Z.) 0 „przeciw”, 2 „ 

wstrzymujących się” (Chorostkowski J., Aleksandrowicz E) 

Uchwała nr LIV/398/23 to zał. Nr 9 

 

7.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia projektu Regulaminu dostarczania wody 

odprowadzenie ścieków na terenie gminy Wąsosz. 

Projekt uchwały przedstawił Paweł niedźwiedź – Burmistrz Wąsosza - Tak jak już na Komisji 

mówiłem regulamin dostarczania wody i odprowadzania ścieków zmienił się dosyć sporo ze 

względu tutaj na konieczność dostosowania naszego Regulaminu do obowiązujących 

przepisów i ten Regulamin i tak jeszcze podejrzewam, że będzie trochę modyfikowany przez 

dyrektora Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej we Wrocławiu. PGW Wody Polskie 

także w takim kształcie proponujemy jego przyjęcie. Treść państwo znacie i wysyłamy to do 

zaopiniowania. Jeżeli ta opinia będzie taka czy inna, będziemy go jeszcze modyfikowali. 

Podejrzewam, że na 100% i podejmowali w zakresie, w jakim na to się zgodzi PGW Wody 

Polskie. 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie rady. 

Protokół z głosowania to zał. Nr 10 

Głosowało 11 radnych. 

Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę nr LIV/399/23 w sprawie przyjęcia projektu 

Regulaminu dostarczania wody odprowadzenie ścieków na terenie gminy Wąsosz- 11 

głosami za (Biernacki W., Chorostkowski J., Dąbek E., Aleksandrowicz E., Smektała A., 

Maślejak J., Ptak D., Skibniewski T., Stolicki W., Szyjka R., Zapór Z.) 0 „przeciw”, 0 „ 

wstrzymujących się” 

Uchwała nr LIV/399/23 to zał. Nr 11 

8. Podjęcie uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami 

komunalnymi z dochodów nie pochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi.  

Projekt uchwały przedstawiła Pani Bożena Bienias – Kierownik Referatu Inwestycji i 

Funduszy Zewnętrznych - Panie Przewodniczący, Szanowna Rado, Szanowni Państwo, 
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zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa Rada Miejska ma możliwość na podstawie w 

drodze uchwały chodzi tutaj o pokrycie części kosztów gospodarowania odpadami 

komunalnymi ze środków nie będących, nie uzyskanych z gospodarowania tymi odpadami. 

Tak jak w roku poprzednim jest projekt takiej uchwały, żeby i w tym roku podjąć taką decyzję. 

Dziękuję bardzo. 

Opinia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska była pozytywna. 

Dyskusja: 

Radny Jacek Chorostkowski - Pani kierownik mam pytanie techniczne, bo mówimy o 

600.000 dołożenia do odpadów stałych,  ale czy to jest na dzień dzisiejszy? czy do końca 

roku? 

Pani Bożena Bienias – Kierownik  Referatu Inwestycji i Funduszy Zewnętrznych - To jest 

według prognozy na koniec roku.  

Radny Jacek Chorostkowski - Ja rozumiem, że to jest kwota wyliczana pomiędzy 

rzeczywistym kosztem 37 zł, a 29 zł, które płacą nasi mieszkańcy. To jest ta kwota, to jest po 

prostu to, co wiemy, doskonale, że nam braknie aczkolwiek może, jeżeli będzie większe 

jakieś zadłużenie do automatycznie nam to może wzrosnąć. 

Pani Bożena Bienias – Kierownik Referatu Inwestycji i Funduszy Zewnętrznych - To znaczy 

tutaj mówimy tak naprawdę o pieniążkach, które są niewystarczające, bo nie mamy środków. 

Zadłużenie jest kwotą, która jest naliczona i ona po prostu tylko nie wpłynęła do Urzędu i 

ona będzie ściągana, a to są pieniążki, które nam brakują….   

Radny Jacek Chorostkowski - Pani kierownik, no przecież wiemy doskonale, że fakturę 

trzeba zapłacić, więc dłużnik zapłaci za 2 lata, a my musimy fakturę zapłacić już dzisiaj, więc 

najzwyczajniej w świecie to, co my ściągniemy za 2 lata to tego, kto wystawił fakturę, 

zupełnie to nie interesuje, więc niech mi pani wierzy owszem, wirtualnie tak jest, ale 

rzeczywistość jest taka, że z tych 600.000 okaże się, że będziemy musieli dołożyć następne 

100.000 zł. 

Pani Bożena Bienias – Kierownik Refaratu Inwestycji i Funduszy Zewnętrznych - To jest 

liczone na podstawie miesięcznego przypisu i ilości zapłaconych do tej pory faktur.  

Radny Jacek Chorostkowski -  No, to znaczy generalnie wiemy, że już mamy deficyt 

wynikający z rzeczywistego kosztu przetargu, kwoty przetargowej, a kwoty, którą Rada 

podjęła, no to jest 8 zł, więc to jest dużo. 

Wiesław Stolicki – Przewodniczący Rady -   Czy mamy tą kwotę  zarezerwowaną w 

budżecie gminy? 

Pani Bożena Bienias – Kierownik Referatu Inwestycji i Funduszy Zewnętrznych - Na tą 

chwilę, nie. 

Wiesław Stolicki – Przewodniczący Rady - Więc skąd taka kwota będzie? 

Pan Burmistrz – Co sesję trochę dołożymy. 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie Rady. 

Protokół z głosowania to zał. Nr 12 

Głosowało 11 radnych. 
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Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę nr LIV/400/23 w sprawie pokrycia części 

kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów nie pochodzących z 

pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi-  11 głosami „za” 

(Biernacki W., Chorostkowski J., Dąbek E., Aleksandrowicz E., Smektała A., Maślejak J., 

Ptak D., Skibniewski T., Stolicki W., Szyjka R., Zapór Z.) 0 „przeciw”, 0 „ wstrzymujących 

się” 

Uchwała nr LIV/400/23 to zał. Nr 13 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Rewitalizacji dla gminy 

Wąsosz na lata 2023 - 2030.  

Projekt uchwały przedstawiła Pani Edyta Paszkowska – pracownik Referatu Budownictwa i 

Inwestycji.- Panie Przewodniczący, Szanowna Rado, Szanowni Państwo przedłożony 

projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Rewitalizacji dla gminy Wąsosz na 

lata 2023- 2030 jest efektem prac, które trwały niemal półtorej roku. Sposób przygotowania, 

a następnie prowadzenia rewitalizacji określa ustawa o rewitalizacji zgodnie z artykułem 3 

ustępem 1 przytoczonej ustawy, przygotowywanie, koordynowanie i tworzenie warunków do 

prowadzenia rewitalizacji, a także jej realizacja w zakresie właściwości stanowią zadania 

własne gminy. W październiku ubiegłego roku Rada Miejska Wąsosza przyjęła uchwałę w 

sprawie przystąpienia do sporządzenia Gminnego Programu Rewitalizacji dla gminy Wąsosz 

na lata 2023- 2030. Opracowanie Gminnego Programu Rewitalizacji zostało poprzedzone 

szczegółową diagnozą w szeroko rozumianym obszarze zagadnień społecznych, a także 

gospodarczych, przestrzenno - funkcjonalnych, technicznych i środowiskowych. Diagnoza 

została opracowana zgodnie z ustawą o rewitalizacji. Przeprowadzona analiza pozwoliła na 

wskazanie problemów z zagrożeń wskazania obszarów o największej koncentracji zjawisk 

kryzysowych, a w konsekwencji na wyznaczenie obszaru zdegradowanego i obszaru 

rewitalizacji. Obszar rewitalizacji wyznaczono w obrębach: Drozdowice Małe, Drozdowice 

Wielkie, Wrząca Śląska, Chocieborowice, a także w południowej części Wąsosza od ulicy 

Kolejowej do mostu na rzece Orla. Na tym obszarze ostatecznie zdefiniowano katalog 

działań, które konsekwentnie wdrażane realizowane będą prowadziły do sukcesywnego 

minimalizowania negatywnych zjawisk. W programie ujęto działania, które w najbliższych 

latach mogą być realizowane z wykorzystaniem środków Unijnych, ale również z innych 

środków publicznych oraz prywatnych. Połączenie aktywności wielu osób i instytucji pozwoli 

w sposób kompleksowy rozwiązać zdiagnozowane w dokumencie problemy. Gminny 

Program Rewitalizacji współtworzony był przy udziale interesariuszy rewitalizacji w postaci 

uczestnictwa w warsztatach rewitalizacyjnych oraz z wizją lokalną. Po ukończeniu prac nad 

projektem został on szeroko konsultowany w dniach od 20 marca do 20 kwietnia 2023 roku. 

Uwagi można było zgłaszać w formie papierowej w postaci odpowiedzi na ankiety oraz 

podczas spotkania konsultacyjnego, które przeprowadzone zostało dnia 5 kwietnia 2023 

roku. W trakcie konsultacji nie wpłynęły uwagi do projektu w żadnej z powyższych form. 

Ostatnim było opiniowanie projektu Gminnego Programu Rewitalizacji przez instytucje 

wskazane w ustawie o rewitalizacji i w naszym przypadku był to Zarząd Powiatu 

Górowskiego, Zarząd Województwa Dolnośląskiego, Wojewoda Dolnośląski, właściwe 

organy wojskowe, organy dotyczące ochrony granic oraz bezpieczeństwa państwa, właściwy 

Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej, właściwe państwowe Wojewódzki 

Inspektorat Sanitarny, gminna Komisja Urbanistyczna i wiele innych organów, takich jak 

konserwator, Krajowy Zasób Nieruchomości RDOŚ. Zgodnie z opinią przedstawioną przez 

Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska we Wrocławiu, a także przez Wojewódzką 

Stację Sanitarno- Epidemiologiczną we Wrocławiu, uzgodnione zostało odstąpienie od 

konieczności przeprowadzenia strategicznej oceny oddziaływania na środowisko. Tutaj w 

ramach autopoprawki chcielibyśmy zgłosić zmianę w rozdziale 10 Gminnego Programu 
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Rewitalizacji, a mianowicie w sekcji 10. 2 dotyczącej kosztów zarządzania za proces 

dotyczący rewitalizacji w tutejszym Urzędzie odpowiedzialnym był głównie jeden pracownik 

merytoryczny i to nie w ramach całego etatu, a jedynie w części, więc koszty zarządzania są 

o wiele mniejsze niż wskazane w dokumencie bo tam błędnie wskazano uśredniony dochód 

wszystkich pracowników Urzędu. W tym miejscu chcielibyśmy również podziękować 

wszystkim osobom zaangażowanym w proces tworzenia tego dokumentu. Dziękujemy 

radnym, sołtysom, mieszkańcom, pracownikom jednostek organizacyjnych gminy, 

przedstawicielom organizacji poza organizacji społecznych i stowarzyszeń, a także 

przedstawicielom lokalnych przedsiębiorstw za udział w konsultacjach społecznych i za 

cenne uwagi. Ten dokument jest efektem naszej wspólnej pracy. Przyjęcie Gminnego 

Programu Rewitalizacji dla gminy Wąsosz na lata 2023- 2030 umożliwi przeprowadzenie 

procesu rewitalizacji oraz uruchomi narzędzia i instrumenty jego wsparcia. Będziemy mogli z 

tego tytułu ubiegać się o środki zewnętrzne, dofinansowania i w związku z tym zasadne jest 

przyjęcie niniejszej uchwały. Dziękuję bardzo. 

Opinia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska była pozytywna. 

Dyskusja: 

Radny Jacek Chorostkowski - No oczywiście tak jak wszyscy wiemy, to nie jest dokument 

prawa lokalnego, jest to spis, nazwijmy to pobożnych życzeń, tak jak powiedziałem, 

tworzony do szuflady za pieniądze, a mój zarzut jest tylko jeden, że od samego początku do 

samego końca parametry, które były brane, bo tutaj pan, który nam to prezentował na 

posiedzeniu wspólnych Komisji, rozwiał moje wątpliwości. No niestety, no nie ma czegoś 

takiego jak waga oceny jest wyższa, czy coś tam. Bierze się dane statystyczne, które są 

twarde, algebraiczne i nie można tutaj manipulować tymi danymi w prawo i w lewo dlatego 

uważam, że w moim odczuciu od samego początku była jakaś tendencja, żeby to stworzyć 

w tym kierunku, a nie innym, a nie według tej logiki jaką wskazuje statystyka. 

Pan Burmistrz - Ad vocem, o tworzeniu do szuflady za pieniądze to możemy też w 2016 jak 

pan był Przewodniczącym też był Gminny Program Rewitalizacji tworzony, też był płacony, i 

też nie został skończony. To szkoda, że pan tego nie rozlicza i tego nie przypomina. Ten nie 

jest stworzony do szuflady, tylko jest po to, żeby móc skutecznie aplikować o środki, w 

których wymagane jest stworzenie Programu Gminnego Rewitalizacji, a w 2016 r.  zostały 

wydatkowane środki i  dziwi mnie, że pan tego nie sprawdził, bo nie został skutecznie ten 

Plan zatwierdzony. Dziękuję. 

Radny Jacek Chorostkowski - Tak panie Burmistrzu i stwierdzam, że to był błąd, bo niestety 

nie zostało to wykorzystane zapłacone, a na temat tworzenia do szuflady to choćby 

przywołuje wszystkie kosztorysy, które są stworzone. Czas kosztorysów wynosi ile 2, 3 lata 

no i  co ? I musimy na nowo je tworzyć, a są stworzone na wyrost. 

Pan Burmistrz - Oczywiście część tych kosztorysów jest aktualizowana nieodpłatnie a  dwa, 

że nie o kosztorysy, o projekty też chodzi, a kosztorysy są nawet krócej ważne ze względu 

na to, że zmieniają się ceny Sekocenbudu co kwartał i wiadomo, że do przetargu musimy 

zaktualizować plany. 

Radny Jacek Chorostkowski - To nazwijmy to plany, nie kosztorysy, bo takowe uzgodnienia, 

plany były tworzone i są tworzone.  

Pan Burmistrz - Po to się tworzy, że nawet czy ja tu będę, czy kto inny tu będzie, że jak 

przyjdzie to będzie miał gotowe dokumentacje i będzie mógł coś robić, a nie otworzy pustą 

szufladę, w której nic nie ma i straci 1,5 roku na to, żeby stworzyć chociaż jedną 

dokumentację. Dziękuję. 
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Radny Tomasz Skibniewski - Szanowni Państwo, po pierwsze ubolewam bardzo mocno na 

tym, że zainteresowanie wśród radnych w stworzeniu tego, nie da się ukryć ważnego i nie 

do szuflady tak jak tutaj pan radny twierdzi dokumentu, zainteresowanie radnych było tak 

naprawdę wręcz znikome. W tworzeniu tego wzięło naprawdę bardzo mało osób, które 

powinny interesować się tym. Ciekaw jestem czy pan radny Jacek w 2016 roku brał udział w 

tworzeniu dokumentu, który nie powstał? Twierdzę zupełnie inaczej. W ten sam sposób 

możemy podchodzić do stworzenia planu odnowy danych miejscowości, na przykład 

Zbakowa Górnego. Również jest to dokument, który rzekomo może być schowany do 

szuflady, bo wymagania, że tak powiem z całym szacunkiem dla mieszkańców, które są tam 

umieszczone są wręcz niejednokrotnie z kosmosu. Dlatego też mówię, i tu, i tu służy to 

temu, żeby można było korzystać w ten sposób, że można pozyskiwać środki zewnętrzne, 

także nie rozumiem pana aluzji tutaj. 

Radny Jacek Chorostkowski - To znaczy ja przyznam szczerze, że no, ja rozumiem Pana 

aluzję, bo dogmat o wierności, który Pan wygłosił w trakcie absolutorium, sesji absolutoryjnej 

jest jednoznaczny, który przemawia przez pana przez wszystkie wypowiedzi. 

Pan Burmistrz - Dogmatów o wierności to pan może nie w ostatnich 5 latach, ale kiedyś to 

wygłaszał bardzo wiele, także trudno i przykro mi. 

Radny Jacek Chorostkowski -  Panie Burmistrzu, proszę przytoczyć jakieś, no proszę, no 

jakikolwiek może? 

Pan Burmistrz - Super hiper no przecież wszyscy o tym wiedzą. No to proszę zapytać 

każdego mieszkańca, jak Pan bardzo wychwalał. Ja nie mówię, że nie należy chwalić dobre 

rzeczy.  

Radny Jacek Chorostkowski -  Na świetlicy  w Świniarach za wykonaną inwestycję też 

mówiłem, że jest dobrze wykonana robota i proszę nie było tam pana zasłużonych 

doradców, którzy  niestety jakoś zmyli się i uciekli. 

Pan Burmistrz -  Wie pan,  pan też zmył się i uciekł zaraz po otwarciu, nie został pan z 

mieszkańcami i pan nie wrócił, więc nie wypominajmy tego, kto był na czym, a kto nie, ale 

przykład pierwszy z brzegu taki, który mi przyszedł do głowy  to drogi scaleniowe kto 

wykonał? Bo na otwarciu dróg wyszło na to, że to gmina wykonała drogi scaleniowe, a nie 

Starostwo. 

Radny Jacek Chorostkowski -  A nie był pan zaproszony?  

Pan Burmistrz -Nie.  

Radny Jacek Chorostkowski -  Był pan . 

Pan Burmistrz -  Nie zaprosiliście państwo na to też nawet Kierownika Wydziału Geodezji 

ówczesnego, zaprosiliście tylko jedną osobę, którą był pan Starosta. Ja to doskonale 

pamiętam, bo wiem, ile pracy włożyli nasi pracownicy, jak pracowałem w Starostwie i też to 

dla mnie było dziwne, że nikt nie został zaproszony za to z gminy zostało zaproszonych 

wiele osób, choć wiadomo, że scalenia w myśl polskiego prawa wykonuje Starosta 

Górowski. Dziękuję za uwagę.  

Radny Jacek Chorostkowski -  W zastępstwie niestety Urząd gminy realizuje dalsze prace, 

Urząd gminy, przelewy idą przez Urząd gminy. 

Pan Burmistrz -  Proszę pana nawet drugi kamień powstał z boku, żeby Burmistrz miał co 

otworzyć, bo był tylko zawsze kamień otwarcia, który upamiętniał to, że Starosta był 
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inicjatorem, także wie pan, już nie wracajmy do tego, bo to było już sporo lat temu. Drogi są, 

ludzie po nich jeżdżą i okej. 

Radny Jacek Chorostkowski- .I z tego się powodu wypada cieszyć .Zadam pytanie do pani 

Skarbnik czy pracę w zastępstwie Wydziału Wojewódzkiego Geodezji, który realizowała 

gmina? I pieniądze szły przez budżet gminy? 

Pan Burmistrz – ja odpowiem,  no oczywiście, że szły, ale inicjatorem scalenia zawsze jest 

Starosta. Ja nie wiem, czy pan zna ustawę o scaleniach, czy nie zna, może nie do końca, 

ale jest teraz, a my tu też zaczęliśmy o tych scaleniach, ale to już doprowadzimy to do 

końca. Oczywiście zawsze po każdym scaleniu w pracach, które nie zostały w scaleniu ujęte 

pozostaje część dróg, które Terenowy Fundusz Ochrony Gruntów Rolnych i Leśnych 

stuprocentowo dofinansowuje i to idzie już przez Gminę, ale inicjatorem, żeby tak było, jest 

zawsze Starosta. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie rady. 

Protokół z głosowania to zał. Nr 14 

Głosowało 11 radnych. 

Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę Nr LIV/401/23 w sprawie przyjęcia Gminnego 

Programu Rewitalizacji dla gminy Wąsosz na lata 2023 – 2030 - 9 głosami za (Biernacki 

W., Dąbek E.,., Smektała A., Maślejak J., Ptak D., Skibniewski T., Stolicki W., Szyjka R., 

Zapór Z.) 0 „przeciw”, 2 „ wstrzymujących się” (Chorostkowski J., Aleksandrowicz E) 

Uchwała nr LIV/401/23 to zał. Nr 15 

Przerwa w obradach od 11:09 do 11:18 

11:09 – wyszła radna Jolanta Maślejak. 

10.Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów do Rady Sołeckiej wsi Zbaków 

Górny. 

Projekt uchwały przedstawił Wiesław Stolicki – Przewodniczący Rady Miejskiej Wąsosza - 

Mieszkańcy Sołectwa Zbaków Górny przedłożyli projekt uchwały zebrania wiejskiego o 

zwiększenie liczebności Rady Sołeckiej. Zgodnie ze statutem sołectwa Rada winna podjąć 

uchwałę i określić termin i miejsce wyborów oraz wyznaczyć przewodniczącego zebrania. 

Projekt uchwały został przedłożony i proponuje, aby zebranie odbyło się 9 sierpnia 2023 

roku w świetlicy wiejskiej  Zbaków Górny. Na przewodniczącego zebrania proponują 

radnego Jacka Chorostkowskiego. Czy pan wyraża zgodę? 

Radny Jacek Chorostkowski- Tak. 

Dyskusji nie było. 

Opinia Komisji Budżetu Inwestycji i Mienia Komunalnego była pozytywna. 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie rady. 

Protokół z głosowania to zał. Nr 16 

Głosowało 10 radnych. 

Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę nr LIV/402/23 w sprawie zarządzenia wyborów 

do Rady Sołeckiej wsi Zbaków Górny - 10 głosami za (Biernacki W., Chorostkowski J., 
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Dąbek E., Aleksandrowicz E., Smektała A., Ptak D., Skibniewski T., Stolicki W., Szyjka R., 

Zapór Z.) 0 „przeciw”, 0 „ wstrzymujących się” 

Uchwała nr LIV/402/23 to zał. Nr 17 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu odnowy miejscowości Zbaków 

Górny. 

Projekt uchwały omówił Pan Burmistrz - Szanowni Państwo. Projektu uchwały w sprawie 

zatwierdzenia planu odnowy miejscowości Zbaków Górny taki Plan odnowy miejscowości 

sporządzony zatwierdza jak wiemy wszyscy Rada Miejska Wąsosza. Mieszkańcy sołectwa 

zainicjowali sporządzenie takiego planu odnowy miejscowości. No i to jest też Plan odnowy 

miejscowości, który tu odnosząc  do słów radnego Skibniewskiego on nas akurat nie 

kosztuje, albo kosztuje tylko pracę urzędniczą tutaj. Takich planów odnowy miejscowości już  

jest kilka zrobionych . To jest też dokument, który jest wymagany w Wydziale Rozwoju 

Obszarów Wiejskich przy Odnowie Dolnośląskiej Wsi na to, żeby móc o te środki skutecznie 

aplikować. Ten Plan zawiera oczywiście takie uwarunkowania, czyli położenie, rys 

historyczny, który jest standardowy, to znaczy standardowy dla tej miejscowości, bo każda 

miejscowość ma oczywiście inną historię. Kierunki odnowy miejscowości tutaj mieszkańcy 

wybrali sobie kilka kierunków. Jak wszyscy wiemy, w każdym planie odnowy miejscowości te 

kierunki, które tu proponują mieszkańcy, to są życzenia. Mamy świadomość, że nie wszystko 

pewnie da się zrealizować, ale z rzeczy, które tutaj ja może przeczytam już bez kwot to jest 

na lata ogólnie 2023- 2027: kompleksowe urządzenie miejsca do wypoczynku, sportu, 

rekreacji dla dzieci, młodzieży i dorosłych i w to wchodzi modernizacja boiska do siatkówki, 

siłownia na wolnym powietrzu, naprawa czy tam wymiana zużytych zabawek placu zabaw, 

utwardzenie terenu wokół ogniska i wykonanie małej architektury, czyli miejsca do 

przechowywania drewna oraz miejsca na przygotowanie posiłku, wykonanie ogrodzenia 

boiska oraz placu zabaw, wykonanie ogrodzenia miejsca wypoczynku, sportu i rekreacji, 

naprawa dachu świetlicy, remont samej świetlicy, wykonanie ścieżki dydaktycznej na 

przykład przyrodniczo- geologicznej w pobliskim lesie, odnowienie ścieżki tutaj tej Zbaków 

Górny -Wąsosz oraz budowa miejsca odpoczynku w okolicy tej ścieżki , wyposażenie 

świetlicy w internet światłowodowy, komputer, drukarkę, rzutnik i ekran, porządkowanie 

gospodarki wodnościekowej, budowa kanalizacji sanitarnej i lokalnej oczyszczalni ścieków, 

modernizacja rowów melioracyjnych, te, które zostały jeszcze do poprawy i budowa 

chodnika wzdłuż drogi powiatowej na terenie wsi Zbaków Górny. To by chcieli zrealizować 

mieszkańcy. Jest oczywiście to uzasadnione w załączniku do planu odnowy miejscowości, 

także proszę państwa o podjęcie tej uchwały w celu jej wykorzystania do późniejszego 

starania się o środki zewnętrzne.  

Opinia Komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego była pozytywna 

Dyskusja: 

Radny Jacek Chorostkowski- Była mowa o tym boisku ze sztucznej nawierzchni. To jest w 

tym, czy nie jest ? Brałem udział w tej dyskusji, że czasami może być szansa pozyskania 

środków na boisko ze sztucznej nawierzchni dlaczego nie ? 

Pan Burmistrz - Słowo boisko tu było. Wykonanie ogrodzenia boiska i jest 10.000 

modernizacja boiska do siatkówki.  

Radny Jacek Chorostkowski-  Nie zrobimy, tego nie zrobimy za 10.000. Na zebraniu 

wiejskim była dosyć taka otwarta i rzeczowa dyskusja, że jeżeli jest możliwość pozyskiwania 

środków, dlaczego nie? Stworzenia boiska ze sztucznej nawierzchni do siatkówki inaczej 

uniwersalnego, które będzie łączyło  w sobie siatkówkę, kort tenisowy i  kosz . 
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Pani Halina Emerle- Tubielewicz – Sołtys wsi Zbaków Górny -  Przeanalizowałam tę 

propozycję i stwierdziłam, że mamy za mało miejsca tam na tak rozbudowane boisko. 

Możemy to zrobić po prostu tylko takie lokalne dla naszych mieszkańców w tej formie, ale 

nie aż tak rozbudowane, bo to jest bez sensu według mnie. To się po prostu tam nie zmieści 

i nie możemy tego nawet zaplanować. Ile się da zrobić, tyle zrobimy, prawda? 

Radny Jacek Chorostkowski-  Pani sołtys plac jest taki sam. Mieszkańcy dosyć no 

entuzjastycznie się zapatrywali na taką nawierzchnię i ja nie wiem, dlaczego to wbrew 

mieszkańcom. 

Pan Burmistrz - My sporządzamy nie sami z siebie, tylko. 

Radny Jacek Chorostkowski-Ja rozumiem.  Oczywiście tylko jeszcze taka techniczna 

sprawa  plan ten można poprawiać?.   

Pan Burmistrz - Tak cały czas. 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały pod głosowanie rady. 

Protokół z głosowania to zał. Nr 18 

Głosowało 10 radnych. 

Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę nr LIV/403/23 w sprawie zatwierdzenia planu 

odnowy miejscowości Zbaków Górny - 10 głosami za (Biernacki W., Chorostkowski J., 

Dąbek E., Aleksandrowicz E., Smektała A., Ptak D., Skibniewski T., Stolicki W., Szyjka R., 

Zapór Z.) 0 „przeciw”, 0 „ wstrzymujących się” 

Uchwała nr LIV/403/23 to zał. Nr 19 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wymagań, jaka powinien spełnić projekt 

budżetu obywatelskiego gminy Wąsosz na 2024 roku. 

Projekt uchwały omówił Pan Burmistrz -Szanowni Państwo, budżet obywatelski, jak co roku 

już od kilku lat jest realizowany. Jakie wymagania powinien spełniać? To już chyba tutaj się 

nauczyliśmy i przywykliśmy do tego. Oczywiście jest taki tryb i harmonogram, w jakim to się 

ten nabór i rozstrzygnięcie odbywa. 7 wrzesień to jest kampania informacyjna. Od 11 do 29 

września będzie można zgłaszać projekty przez osoby uprawnione. Od 2 października do 13 

października będzie weryfikacja formalno- prawna zgłoszonych projektów. Do 18 

października ogłoszenie bazy danych, projektów bazy projektów dopuszczonych do 

głosowania oraz przedstawienie projektów odrzuconych z padaniem przyczyny . Od 25 do 

31 października konsultacje w formie głosowania powszechnego i do 10 listopada 

ogłoszenie listy wybranych projektów. Na ten cel w przyszłorocznym budżecie będziemy też 

planowali kwotę taką jak obecnie, czyli 150.000 zł brutto. Myślę, że ta uchwała już od kilku 

lat jest podejmowana, także nie budzi tu jakiś uwag. 

Opinia Komisji Budżetu, Inwestycje i  Mienia Komunalnego była pozytywna. 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie rady. 

Protokół z głosowania to zał. Nr 20 

Głosowało 10 radnych. 
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Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę nr LIV/404/23 w sprawie określenia wymagań, 

jaka powinien spełnić projekt budżetu obywatelskiego gminy Wąsosz na 2024 roku -  

10 głosami za (Biernacki W., Chorostkowski J., Dąbek E., Aleksandrowicz E., Smektała A., 

Ptak D., Skibniewski T., Stolicki W., Szyjka R., Zapór Z.) 0 „przeciw”, 0 „ wstrzymujących 

się” 

Uchwała nr LIV/404/23 to zał. Nr 21 

 

13.Podjęcie uchwały w sprawie powołania Zespołu opiniującego kandydatów na 

ławników sądowych. 

Projekt uchwały przedstawił Wiesław Stolicki – Przewodniczący Rady Miejskiej Wąsosza - 

Do dnia 30 czerwca 2023 roku należało zgłaszać kandydatów na ławników do sądów 

powszechnych gdzie Prezes Sądu Okręgowego w Legnicy zwrócił się do Rady o wybranie 

jednego ławnika do Sądu Okręgowego w Legnicy, jednego ławnika do Sądu Rejonowego w 

Głogowie. Zgłoszona została jedna kandydatura na ławnika do Sądu Okręgowego w 

Legnicy. Zgodnie z ustawą prawo o ustroju sądów powszechnych, Rada przed dokonaniem 

wyboru ławnika powołuje Zespół opiniujący, którego zadaniem będzie przedstawienie 

Radzie opinii o zgłoszonej kandydaturze, a w szczególności w zakresie spełnienia wymogów 

określonych w ustawie. W projekcie uchwały proponuje się 3 osoby skład. Proszę o 

zgłoszenie kandydatów do Zespołu. To jest przewodniczący pani Jadwiga Radzewicz, 

członek Pan Tomasz Skibniewsk i członek Stolicki. 

Opinia Komisji Budżetu Inwestycji i Mienia Komunalnego była pozytywna. 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie rady. 

Protokół z głosowania to zał. Nr 22 

Głosowało 10 radnych. 

Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę nr LIV/405/23 w sprawie powołania Zespołu 

opiniującego kandydatów na ławników sądowych- 10 głosami za (Biernacki W., 

Chorostkowski J., Dąbek E., Aleksandrowicz E., Smektała A., Ptak D., Skibniewski T., 

Stolicki W., Szyjka R., Zapór Z.) 0 „przeciw”, 0 „ wstrzymujących się” 

Uchwała nr LIV/405/23 to zał. Nr 23 

14.Podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powołania i odwoływania członków 

Zespołu Interdyscyplinarnego.  

Projekt uchwały przedstawił Łukasz Kontowicz – pracownik Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Wąsoszu. W dniu 22 czerwca 2023 roku weszła w życie nowelizacja ustawy o 

przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie, która wprowadza zmianę definicji przemocy w 

rodzinie na przemoc domową, aby nie wskazywać, że tylko w rodzinie dochodzi do aktów 

przemocy. Ustawa wprowadza, także 2 kolejne formy przemocy, przemoc ekonomiczną oraz 

przemoc za pomocą środków komunikacji elektronicznej. Uregulowane zostały kwestie 

dzieci będących świadkami przemocy, które będą traktowane jako osoby doznające 

przemocy. Teraz Rada ma od 22 czerwca 3 miesiące na podjęcie nowej uchwały i powołanie 

Zespołu Interdyscyplinarnego. W związku z powyższym podjęcie przedmiotowej uchwały 

jest zasadne i konieczne. Dziękuję.  
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Opinia Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Opieki Społecznej była pozytywna. 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie rady. 

Protokół z głosowania to zał. Nr 24 

Głosowało 10 radnych. 

Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę nr LIV/406/23 w sprawie trybu i sposobu 

powołania i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego - 10 głosami za 

(Biernacki W., Chorostkowski J., Dąbek E., Aleksandrowicz E., Smektała A., Ptak D., 

Skibniewski T., Stolicki W., Szyjka R., Zapór Z.) 0 „przeciw”, 0 „ wstrzymujących się” 

Uchwała nr LIV/406/23 to zał. Nr 25 

 

15. Podjęcie uchwały zmieniającej regulamin wynagrodzenia nauczycieli. 

Projekt uchwały omówił Pan Burmistrz - Ta zmiana dotyczy uchwały, którą państwo 

podejmowaliście już 16 maja. Chodzi o termin wejścia w życie tej uchwały zamiast 1 

wrzesień to 1 kwiecień tego roku. I to tyle, jeżeli chodzi o tą zmianę. 

Opinia Komisji Budżetu, Inwestycji I Mienia Komunalnego była pozytywna. 

Dyskusji nie było.  

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie rady. 

Protokół z głosowania to zał. Nr 26 

Głosowało 10 radnych. 

Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę nr LIV/407/23 zmieniającą regulamin 

wynagrodzenia nauczycieli- 10 głosami za (Biernacki W., Chorostkowski J., Dąbek E., 

Aleksandrowicz E., Smektała A., Ptak D., Skibniewski T., Stolicki W., Szyjka R., Zapór Z.) 0 

„przeciw”, 0 „ wstrzymujących się” 

Uchwała nr LIV/407/23 to zał. Nr 27 

 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Wąsosz na 2023 rok. 

Projekt uchwały omówiła Pani Jadwiga Rodzewicz - Skarbnika Gminy - proponujemy 

wprowadzenie zmiany w budżecie 2023 roku, polegające na zwiększeniu dochodów i 

wydatków o kwotę 173.541,01 zł. Te zmiany dotyczą informacji, które otrzymaliśmy od 

Wojewody z tytułu zwiększenia dochodów na realizację Programu "Posiłek w szkole i w 

domu" środki w wysokości 10.000 zł  z przeznaczeniem dla naszego OPS-u, który to 

zadanie realizuje. Również szkoły składały dodatkowe wnioski na doposażenie w ramach 

tego projektu szkół i szkoła w Płoskach otrzymała dofinansowanie. Był to najmniejszy 

projekt, więc tutaj chyba priorytetem było, że dostają ci, którzy najmniejsze kwoty składają. 

Dostaliśmy 7.520 zł  dotacji i wkład własny 1.880 zł. Również podpisaliśmy umowę z 

Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej, które jak pan Burmistrz w swojej 

informacji wspominał dotyczy usuwania odpadów - folii rolniczych. Kwota dofinansowania 

46.085 zł, natomiast całość zadania wyceniona jest na 86.000 zł , które po wydatkach 

wprowadzamy. Również otrzymaliśmy informacje od  Wojewody Dolnośląskiego o 
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przyznaniu dotacji przeznaczonej na dofinansowanie wypłat zasiłków okresowych w kwocie 

20.500 zł , jak również otrzymaliśmy środki wpłynęły już na konto, które dotyczą roku 2022 

na wydatki związane z realizacją zadań zleconych, które są realizowane przez nasz Urząd 

Stanu Cywilnego. Zmieniamy również klasyfikację budżetową dotyczącą wkładu, jaki 

wnieśliśmy do SIM-ów zgodnie z sugestią tutaj Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

Wprowadzamy środki w ramach Funduszu Pomocy dla Uchodźców z Ukrainy i Funduszu 

Przeciwdziałania COVID 19. Również zwiększamy nasze dochody własne, zwłaszcza z 

tytułu dzierżawy i najmu składników majątkowych to dotyczy głównie dzierżawy obszarów 

łowieckich, czyli Nadleśnictwo nam wpłaca. Koło Łowieckie do Nadleśnictwa, Nadleśnictwo 

przekazuje nam 70.000 zł. Po stronie wydatków zgodnie z pismem i z tym to też pan 

Burmistrz wcześniej mówił, budynek dla policji nie będzie w tym roku realizowany tylko w 

roku następnym. Otrzymaliśmy informację, że proszą, żeby zabezpieczyć te 500.000 zł  w 

budżecie roku 2024, w związku z czym w tym roku te środki uwalniamy i przekazujemy 

część do wydatków majątkowych na drogi 200.000 zł  i na wydatki bieżące na oświetlenie 

uliczne, zakup energii 90.000 zł, na obiekty sportowe 10.000 zł , gospodarka odpadami - 

uzupełnieniu braków, które mamy w budżecie 92.500 zł , więc tak jak tutaj mówiliśmy 

wcześniej będziemy sukcesywnie może nie będzie to 600.000 zł tak wszystko zależy od 

tego, jaka ilość tych odpadów będzie przyjmowana no, ale tak dokładamy różnie do 700.000 

zł. Najmniejsza kwota jaką dołożyliśmy to 380.000 zł,  także nie ma co myśleć o tym, że 

będzie to mniej niż te 600.000 i sukcesywnie będziemy dokładać tym bardziej, że Premier 

oświadczył, że w 3 kwartale uruchomi dodatkową subwencję na wydatki bieżące, bo 

wszystkie gminy, a zwłaszcza powiaty mają problem z finansowaniem wydatków bieżących. 

Mam taką nadzieję, że to nie będzie może końcówka września, ale sierpień i na sesji 

wrześniowej będziemy wprowadzali pieniądze i te braki, zwłaszcza na energię. Tutaj 

dokładamy również na zwroty za przedszkola, czyli dzieci, które uczęszczają z naszej gminy 

do innych gmin do przedszkoli zaplanowaliśmy na poziomie roku poprzedniego 25.000 i to 

już zostało zrealizowane. Dzisiaj są dodatkowe 2 noty na 13.000 zł , więc tutaj gmina Góra 

nas obciąży, a gmina Żmigród nas obciąża, ale nawet dostaliśmy ostatnio noty z Wrocławia, 

czyli dziecko, które jest zameldowane u nas w Gminie uczęszcza do przedszkola we 

Wrocławiu no i oni nas za to obciążają, i to są niemałe kwoty. Wprowadzamy również 

dopłatę do 1 m3 ścieków 80.000 myślę, że to już do końca roku nam tutaj wystarczy. 

Pokryjemy wydatki w tym zakresie i to najważniejsze zmiany. Dziękuję bardzo. 

Opinia Komisji Budżetu Inwestycji i Mienia Komunalnego opinia był pozytywna.  

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie rady. 

Protokół z głosowania to zał. Nr 28 

Głosowało 10 radnych. 

Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę nr LIV/408/23 w sprawie zmiany budżetu 

gminy Wąsosz na 2023 rok -  10 głosami za (Biernacki W., Chorostkowski J., Dąbek E., 

Aleksandrowicz E., Smektała A., Ptak D., Skibniewski T., Stolicki W., Szyjka R., Zapór Z.) 0 

„przeciw”, 0 „ wstrzymujących się” 

                                                                                        Uchwała nr LIV/408/23 to zał. Nr 29 

 

17. Informacje Przewodniczącego Rady. 

Brak  
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18. Wolne głosy i wnioski.  

Głos zabrał radny Eryk Aleksandrowicz - Panie Przewodniczący wracając do początku sesji 

między panem Burmistrzem, a panem Andrzejem. Ja bym prosił, żeby wystąpić do pana 

Andrzeja z pismem informującym, że jeżeli posiada jakieś informacje o nieprawidłowościach, 

powinien jako pierwszy powiadomić odpowiednie organy, a nie tutaj bić piany bez potrzeby. 

Jeżeli zwróci się do pana Przewodniczącego z pismem do którejś z Komisji to ta skarga 

pana Andrzeja w jakiś sposób zostanie rozpatrzona, a żeby robić kabaret na sesji, to zawsze 

można, żeby zaistnieć też. Dlatego bardzo proszę o wystosowanie odpowiedniego pisma do 

pana Andrzeja.  

Pan Wiesław Stolicki – Przewodniczący Rady Miejskiej Wąsosza -  Pismo zostanie wysłane 

do pana Andrzeja o wyjaśnienie tego wszystkiego. Czy jeszcze jakieś pytania? 

Pan Burmistrz - Zapomniałem poinformować jest już znana kwota Funduszu Sołeckiego na 

przyszły rok, także dostaniecie państwo wszyscy nie wiem, czy już dostaliście, czy 

dostaniecie lada moment , dostaną państwa i są to  informacje,  i można już robić zebrania, i 

te pieniądze na przyszły rok planować także bardzo bym o to prosił. I jeszcze jedna sprawa 

do końca tego miesiąca będziemy składali wnioski, bo jest nabór "Polskiego Ładu" z tych 

popegeerowskich znowu środków . Dwa wnioski można złożyć do 5 milionów i do 2 milionów 

. Planuje złożyć wniosek do 5 milionów na budowę sali sportowej przy szkole w 

Czarnoborsku i do 2 milionów na budowę punktu selektywnego zbiórki odpadów przy 

oczyszczalni w Wąsoszu,  także to tak informacyjnie. Przedszkole, to akurat musi czekać na 

swój moment na kolejny nabór,  a te akurat rzeczy się wpisują też,  mamy projekt gotowy,  

także na pewno będziemy chcieli też rozbudowywać. 

19. Zakończenie. 

W związku z tym, że porządek obrad został wyczerpany, Przewodniczący Rady  zamknął 

obrady LIV sesji Rady Miejskiej Wąsosza. 

 

Protokołowała : 

K. Szejnkienig 


